
Jubileuszowe 
rekordy
Seniorzy i noworodki mogą 
odetchnąć z ulgą: Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy nie przestała 
grać – wydaje się wręcz, że jest 
z nią jeszcze więcej mocy niż 
podczas minionych  Finałów. Na 
jubileuszowym (25.) Ludzie Dobrego 
Serca zagrali jeszcze hojniej 
i odnotowano kolejne rekordy zbiórek 
pieniędzy na ratowanie zdrowia 
i życia. O wielkiej charytatywnej 
akcji mieszkańców naszego regionu 
piszemy na str. 2 i 5.

Osiedla 
w gotowości
Sołectwa i rady osiedli w Polkowicach 
zaplanowały już działania na ten 
rok. Ile uda się z nich zrealizować, na 
co wystarczy pieniędzy, a na co sił 
– jeszcze nie wiadomo. Decydujący 
głos w tej sprawie będą mieli 
członkowie rady miejskiej, do których 
należy podjęcie stosownej uchwały, 
a ta ma zapaść w lutym. Wiadomo 
natomiast, które z zaplanowanych 
drobnych projektów inwestycyjnych 
na osiedlach doczekają się realizacji 
w ramach Polkowickiego Budżetu 
Obywatelskiego. Więcej na str. 11.

Szkoła 
po nowemu
- Nie dopuścimy do tego, 
żeby ogólnopolski chaos 
w tym obszarze dotknął 
mieszkańców naszej 
gminy – mówią zgodnie 
polkowiccy samorządowcy, 
w odpowiedzi na wchodzącą 
w życie reformę oświaty.
Władze miasta 
zrobią wszystko – od 
zabezpieczenia pieniędzy 
w budżecie po reorganizację 
sieci szkół – by mieszkańcy 
w czasie tej zmiany czuli 
się bezpiecznie. O nowym 
modelu oświaty czytaj 
na str. 5.

Andrzej Duda może nie jest prezyden-
tem lubianym przez wszystkich rodaków, na 
pewno padają pod jego adresem i ostre sło-
wa krytyki – ale jest Głową Państwa i w Pol-
kowicach został przywitany z należnymi ho-
norami.

Na spotkanie z Andrzejem Dudą przyby-
ły tłumy. Jedni chcieli w ten sposób pokazać 
sympatię dla rządzącej partii, drudzy - pona-
rzekać, a inni pragnęli po prostu na własne 
oczy zobaczyć prezydenta, którego na co 

dzień ogląda się jedynie w telewizji lub na 
fotografi ach prasowych.

Prezydenta przywitali starosta Marek 
Tramś i burmistrz Wiesław Wabik, ale do 
hali SP nr 2 przybyło wielu innych samo-
rządowców, z wójtami i burmistrzami gmin 
Zagłębia Miedziowego na czele. Dla nich 
również możliwość zamienienia kilku słów 
z Głową Państwa była niecodzienną okazją. 
O tym, jak przebiegło spotkanie z polko-
wiczanami, piszemy na str. 6-7. 

20 stycznia 2017 r. przeszedł 
do historii Polkowic. 
To dzień, w którym miasto 
po raz pierwszy odwiedził 
Prezydent RP.

Prezydent 
zawitał

Gazeta bezpłatna 
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AKTUALNOŚCI

Ruch kadr 

Kulturalnie
Sanktuarium Maryjne 
w Grodowcu oraz wójt 
gminy zapraszają na „Gro-
dowieckie Ostatki”. Kon-
cert z udziałem orkiestry 
z Kwielic i lokalnych zespo-
łów muzycznych odbędzie 
się 29 stycznia, początek 
o godz. 17.00.
Tymczasem w gaworzyc-
kim pałacu, czyli domu 
kultury „Jowisz”, można 
oglądać wystawę zabyt-
ków sakralnych Głogowa 
i okolic. Ekspozycję przygo-
towali uczniowie głogow-
skiego Gimnazjum Dwuję-
zycznego przy współpracy 
z Muzeum Archeologicz-
no-Historycznym, a jej te-
matem jest rocznica Chrztu 
Polski. Wystawa składa 
się z plansz, zawierających 
fotografi e zabytkowych 
obiektów. Będzie czynna 
do końca lutego.  (mb)
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Nadkomisarz Joanna Ci-
chla po trzech latach pracy 

w głogowskiej komendzie wróci-
ła do pracy w policji w Polkowi-
cach. Od 10 stycznia br. pełni tu 
funkcję zastępcy komendanta 
jednostki. 

Polkowicki radny Marek 
Staroń został członkiem 

zarządu diecezjalnej Rady Mło-
dych. W skład tego nowo powo-
łanego gremium wejdą przed-
stawiciele wszystkich duszpa-
sterstw związanych z młodzieżą. 
Biskup legnicki nowym duszpa-
sterzem młodzieży mianował ks. 
Przemysława Supersona, a 
funkcję duszpasterza akademic-
kiego diecezji  powierzył wikariu-
szowi parafi i katedralnej, ks. 
Robertowi Bielawskiemu.  
 (oprac. mb)

„Siódemka” 
na Rudnej
To był prawdopodobnie samoist-
ny ruch górotworu – 22 stycznia, 
po godz. 20.00 w kopalni Rud-
na Główna odnotowano wstrząs 
o sile 4 stopni w skali Richtera, 
czyli 1,1 x 107 (tzw. górnicza sió-
demka). W rejonie zagrożenia, na 
szczęście, nie było górników. Nie 
odnotowano też zniszczeń pod-
ziemnej infrastruktury.  (mb)

Nowe pociągi, modernizacja linii.

Kolejowe rewelacje
Na torach naszego regionu pojawi się 11 no-
woczesnych pociągów w barwach Kolei Dol-
nośląskich. Będą kursować na zmodernizowa-
nych i zelektryfi kowanych trasach.

Samorząd wojewódzki na zakup nowego tabo-
ru w firmie Newag przeznaczy ponad 250 mln zł. 
Umowę już podpisano, a jej efektem będą specjalnie 
przedłużone, pięcioskładowe pociągi, mieszczące 
ponad 500 podróżnych, wyposażone w monitoring, 
dostęp do gniazd zasilania i pokładowe Wi-Fi. Pierw-
sze wagony pojawią się na torach pod koniec tego 
roku. Pojazdy będą obsługiwać m.in. linie Wrocław 
– Międzylesie, Wrocław – Rawicz, Wrocław – Jelcz-
-Laskowice, Wrocław – Węgliniec i Wrocław – Le-
gnica – Lubin – Głogów. Czy to znaczy, że ta ostatnia 
trasa (linia 289) wreszcie doczeka modernizacji? 
Tak – jak podało Radio Wrocław, PKP Polskie Linie 
Kolejowe jeszcze w styczniu mają ogłosić przetarg na 
budowę nowego torowiska w Zagłębiu Miedziowym! 
Inwestycja ma kosztować ok. 250 mln zł. 

Niemal tyle samo urząd marszałkowski wyda 
w ciągu trzech najbliższych lat na modernizację linii 
biegnącej ze Świdnicy do Wrocławia i z Dzierżoniowa 
do Legnicy. Te projekty w 85% będą realizowane przy 
fi nansowym wsparciu funduszy unijnych.  (mb)

Wielka Orkiestra zagrała.

Dane z serca
26 tysięcy 149 złotych i 72 grosze – tyle zebrano podczas 
tegorocznego fi nału w naszych gminach. Orkiestra Świątecznej 
Pomocy zagrała w Chocianowie, Polkowicach, Przemkowie 
i Radwanicach.

W Chocianowie pod-
czas Finału zorganizowano 
turniej piłki nożnej, przed-
stawienia i koncerty, a tak-
że licytację, na której moż-
na było zdobyć m.in. narty, 
urządzenia kuchenne i ko-
szulkę z podpisami piłka-
rzy Zagłębia Lubin. Do ak-
cji włączyły się też senior-
ki ze Związku Emerytów 
i Rencistów sprzedające 
ciasta własnego wypieku. 
Dzięki pracy 27 wolonta-
riuszy zebrano łącznie 19 
tys. 933 zł i 22 gr. 

W trzecim co do wiel-
kości mieście na terenie 
ZGZM pracowało 25 wo-
lontariuszy. Również tutaj 
Finał uświetniły występy 
lokalnych zespołów. Efek-
tem zbiórki jest 16 tys. 500 
zł. Mniej wyniosła – skąd-
inąd rekordowa – kwesta 
w gminie Radwanice. – Or-
kiestrę organizujemy już 15 
raz – przypomniała Beata 
Niemczyk, pełniąca – obok 
Zdzisława Śnioszka – rolę 
koordynatora akcji.  (mb) 

Regionalny Program Operacyjny: ruszają kolejne konkursy.

Mogą dofinansować
Do wzięcia są pieniądze na 
zwiększenie konkurencyjno-
ści fi rm na rynkach zagra-
nicznych, rozwój e-usług pu-
blicznych, szkolnictwo zawo-
dowe oraz gospodarkę odpa-
dami komunalnymi.

Samorząd województ wa, 
dzielący w ramach RPO środki 
unijne, pierwszy konkurs ogłosił 
już 16 stycznia – na projekty za-
kładające rozwój e-kultury, e-ad-

ministracji czy e-zdrowia. W puli 
jest prawie 45 mln zł.

2,3 mln zł będą z kolei mie-
li przedsiębiorcy – beneficjenci 
drugiego obszaru dofinansowa-
nia: tworzenia strategii bizneso-
wych lub planów rozwoju eks-
portu, które pozwolą zwiększyć 
pozycję małych i średnich firm 
na rynkach międzynarodowych. 
Wnioski można składać do 1 mar-
ca. Pięć dni później rozpocznie się 
nabór wniosków, związanych z do-

stosowaniem szkolnictwa zawodo-
wego do realnego zapotrzebowa-
nia rynku pracy. 

79,5 mln zł przeznaczono na 
projekty infrastruktury związanej 
z selektywną zbiórką odpadów, 
ich przetwarzaniem, recyklin-
giem, sortowaniem i komposto-
waniem. Ogłoszenie o naborze 
pojawi się 27 stycznia, a wnioski 
będą przyjmowane do końca lu-
tego. 

 (mb) 

W kartotekach polkowickiej policji.

Złapali złodziei
Nawet 10 lat pozbawienia wolności grozi 
dwóm mężczyznom, podejrzanym o kradzieże 
z włamaniem.

Klatki schodowe, korytarze i piwnice jednej ze 
wspólnot mieszkaniowych upatrzył sobie 37-latek 
z Chocianowa. Złodziej skupił się na oświetleniu, nie 
pogardził także narzędziami ogrodniczymi, drobnym 
metalem i… królikami. Te ostatnie „zdobycze” to 
efekt jego działalności na terenie ogródków działko-
wych. W terenie – tym razem na budowie drogi S3 
– działał także 30-letni mieszkaniec powiatu lubiń-
skiego, złapany na gorącym uczynku. W jego samo-
chodzie policjanci znaleźli elementy konstrukcyjne 
z budowy i paliwo o łącznej wartości ponad półtora 
tysiąca złotych.  (mb) 
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Licytację podarowanych przez mieszkańców i WOŚP 
przedmiotów poprzedziło dokładne oglądanie 

fantów. Poszły w sumie za 550 zł.
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W Radwanicach sztab 
Orkiestry działał 
w tamtejszym 
gimnazjum. Na 
ulicach kwestowało 
18 trzecioklasistów-
wolontariuszy. Z S3 ukradziono kilkanaście takich elementów.
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ODL Wrzosowa Kra-
ina realizuje program od 
czterech lat na terenie 9 
gmin: Przemków, Chocia-
nów, Bolesławiec, Chojnów 
(gmina), Chojnów (mia-
sto), Gromadka, Kunice, 
Lubin (gmina), Miłkowice. 
W roku 2016 przyznano 
15 grantów na łączną kwo-
tę dotacji 55.000,00 zł, a od 
początku realizacji pro-
gramu przyznano łącznie 
50 dotacji na kwotę blisko 
200 tys. zł, przy czym cał-
kowita wartość projektów 
wynosiła ponad pół miliona 
złotych.

Dzięki zaangażowaniu 
organizacji pozarządowych, 
instytucji kulturalnych, 
grup nieformalnych oraz 
samorządów lokalnych zo-
stała wyzwolona społeczna 
energia mieszkańców,którą 
wykorzystano w wielu dzie-
dzinach, m.in.: integracji 
mieszkańców, edukacji, roz-
woju lokalnym, tworzeniu 
ofert dla dzieci i młodzieży 
oraz seniorów, kulturze, 
sporcie oraz rekreacji.

W roku 2017 planuje-
my kolejny nabór wiosną 
br. Zapraszamy zaintere-
sowane firmy i sponsorów 
do wsparcia realizacji pro-
gramu. 

W i ę c e j  i n f o r m a c j i 
o ODL Wrzosowa Kraina 
na stronach: www.wrzoso-
wakraina.pl oraz https://
www.facebook.com/Wrzo-
sowaKraina.

Wybrane projekty 
realizowane w roku 2016:

1. „Wakacyjna podróż 
do świata wyobraźni” – 
projekt realizowany grupę 
nieformalną „Wolontariu-
sze”, przy wsparciu Chocia-
nowskiego Ośrodka Kultu-
r y. W  ramach projektu 
w trakcie wakacji zorgani-
zowano warsztaty komiksu 
i fotografii dla dzieci i mło-
dzieży z Chocianowa. 

2. „Cudze chwalicie, 
a swego nie znacie – pro-
dukty lokalne w gminie 
Chojnów”, realizowany 
przez Stowarzyszenie „Ro-
kitki – nasza wspólna spra-
wa”. Projekt obejmował 8 

miejscowości, w których 
przeprowadzono warsz-
taty dotyczące lokalnych 
produktów, m.in. karpia 
niedźwiedzickiego, goło-
cińskich pierników oraz 
tradycyjnego chleba czer-
nikowickiego.

3 .  „ P r z e m k o w s k a 
Liga Szachowa 2016” – 
projekt realizowany przez 
Uczniowski Klub Sporto-
w y „Szach-Mat Przem-
ków”. W ramach projek-
tu zakupiono nowy sprzęt 
szachowy umożliwiający 
zorganizowanie  zawodów 
w różnych kategoriach wie-
kowych.  

Dofinansowano ze środ-
ków Programu „Działaj Lo-
kalnie IX” Polsko-Amery-
kańskiej Fundacji Wolności 
realizowanego przez Aka-
demię Rozwoju Filantropii 
w Polsce. 

Stowarzyszenie LGD „Wrzosowa Kraina” 
ul. Trzebnicka 7a-7b, lok. 4/2 , I piętro
59-140 Chocianów
tel./fax  76 8184 541
tel. kom. 500 206 128

Godziny pracy biura LGD „Wrzosowa Kraina”:
poniedziałek – piątek: 7:30-15:30

Punkt doradczy z funduszy PROW 2014-2020
Zapraszamy potencjalnych beneficjentów z obszaru LGD do 
punktu doradczego. Doradztwo jest świadczone bezpłatnie 
przez pracowników biura LGD Wrzosowa Kraina w dniach:
poniedziałek, wtorek, środa w godzinach 10:00-14:30.
Z uwagi na bardzo duże zainteresowanie prosimy o telefoniczną 
rezerwację terminu.

Czy wiesz że..
Lokalna Grupa Działania (LGD) Wrzosowa Kraina to organi-
zacja pozarządowa, zajmująca się rozwojem regionu w ra-
mach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Obszar dzia-
łania LGD obejmuje 9 gmin: Przemków, Chocianów, gmina 
Lubin, gmina Chojnów, Chojnów, Miłkowice, Gromadka, 
gmina Bolesławiec i Kunice. LGD Powstało w 2006 roku i do 
dnia dzisiejszego pozyskało ponad 25 mln zł. W obecnym 
okresie programowanie działalność LGD skupiać będzie 
się na: tworzeniu nowych miejsc pracy poprzez dotacje dla 
nowych podmiotów i rozwijanie już działających firm, two-
rzeniu inkubatorów produktu lokalnego, rozwoju aktywnej 
turystki na swoim terenie. Od samego początku LGD Wrzo-
sowa Kraina realizuje różne programy, m.in. Ekomuzuem 
Wrzosowej Krainy, Wioski Tematyczne, program dotacyjny 
Działaj Lokalnie itp. Siedziba LGD mieści się w Chocianowie.

Więcej informacji www.WrzosowaKraina.pl

Barbara Sulma 
Prezes LGD 

b.sulma@wrzosowakraina.pl

Alicja Słota 
Referent d/s administracyjnych 
biuro@wrzosowakraina.pl

Pracownicy biura: 

 Weronika Olszak 
Asystent d/s koordynacji projektów 
weronika@wrzosowakraina.pl

Sylwia Przybysz 
Referent d/s administracyjnych 

promocja@wrzosowakraina.pl

„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju ObszarówWiejskich: 
Europa inwestująca w  obszary wiejskie".

Lokalna Grupa Działania „Wrzosavva Kraina” współfinansowana jest ze środków 
Unii Europejskiej w ramach poddziałania

„Wsparcie na rzecz kosztów bieżących i aktywizacji” Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata2014-2020.

www.wrzosowakraina.pl

Podsumowanie IX edycji 
Działaj Lokalnie 2016  
we Wrzosowej Krainie
„Działaj Lokalnie” to 
program dotacyjny 
realizowany na 
terenie wybranych 
gmin w całej Polsce 
przez Ośrodki 
Działaj Lokalnie, 
m.in. takie jak ODL 
Wrzosowa Kraina. 
Celem programu 
jest aktywizowanie 
lokalnych 
społeczności wokół 
różnych celów 
o charakterze 
dobra wspólnego. 
W ramach corocznego 
konkursu grantowego 
wspierane są projekty 
inicjujące współpracę 
mieszkańców 
z małych 
miejscowości. Poprzez 
Program „Działaj 
Lokalnie” wspieramy 
zwykłych ludzi, którzy 
chcą wspólnie działać 
na rzecz swojej 
społeczności.

Zwycięzcy 
turnieju 
szachowego 
w Przemkowie.

Event 
podsumowujący 
projekt „Cudze 
chwalicie, a swego 
nie znacie - produkty 
lokalne w gminie 
Chojnów”

 Warsztaty fotografii 
w Chocianowskim 
Ośrodku Kultury.
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W konkursie wzięło udział 
siedem szkół: SP w Szklarach 
Dolnych, SP nr 1 w Polkowi-
cach, SP nr 1 w Przemkowie, 
Zespół Szkół w Białołęce, SP 
w Trzebnicach, SP w Parcho-
wie i SP w Wysokiej. Wszyst-
kie zgłoszone prace spełniały 
warunki formalne, określone 
w regulaminie konkursu. Po-
mysłowość i jakość wykonania 
członkowie komisji oceniali, wi-
zytując poszczególne placówki.

W wyniku merytorycznej 
oceny prac w miejscu ich pre-
zentacji, tj. w poszczególnych 
szkołach – biorąc pod uwagę 
wartość edukacyjną przygoto-
wanych kącików odpadowych, 
atrakcyjność, estetykę wyko-
nania i prawdopodobny po-
ziom zaangażowania uczniów 
w wykonanie pracy, a także po-
mysłowość i trafność wybra-
nej nazwy – za najładniejsze 
uznano trzy prace, przyznając 
im następujące miejsca:

I  miejsce – kącik pn. 
„Trzebnickie dzieci segregu-
ją śmieci”, wykonany w Szko-
le Podstawowej im. Włady-
sława Stanisława Reymonta 
w Trzebnicach,

II miejsce – kącik pn. 

„Czy papierek czy plasticzek, 
wszystko ma swój pojemni-
czek”, wykonany w Publicznej 
Szkole Podstawowej w Wyso-
kiej,

III miejsce – kącik pn. 
„Wybieg mody dla butelek”, 
wykonany w Szkole Podsta-
wowej w Parchowie. 

Wyniki konkursu ogłoszo-
no podczas spotkania w Biu-
rze ZGZM, które odbyło się 
tuż przed świąteczną przerwą 
w nauce. Nagrody z rąk prze-

wodniczącego Związku Emi-
liana Stańczyszyna odebrali  
koordynatorzy – Jolanta Bart-
czyszyn, Jacek Dworczyński 
oraz Katarzyna Tobiś, a także 
uczniowie, którzy zaangażo-
wali się w prace nad stworze-
niem kącików: Aleksandra 
Korta, Joanna Blicharska, Pa-
trycja Dusza – z SP w Trzebni-
cach, Ilona Łukawa, Magdale-
na Talaga, Roksana Wiśniew-
ska, Mateusz Susfał, Milena 
Kamoda – z SP w Wysokiej 
oraz Igor Chyliński, Zuzan-

na Samborska, Wiktoria Ry-
stwej, Zuzanna Rolak i Kacper 
Januszko z SP w Parchowie. 
Relację i zdjęcia z tego spotka-
nia można znaleźć na stronie 
www.zgzm.pl. Laureaci zostali 
też przedstawieni na fejsbuko-
wym fanpage’u  Związku.

ZGZM ufundował również 
nagrody dla szkół, w których 
powstały trzy najpiękniejsze 
kąciki: do każdej placówki 
trafi ł komplet 500 worków na 
segregowane odpady.   

 Mirosława Bożyńska

BUDŻET ZGZM NA 2017 R. 

Zgromadzenie ZGZM 
przyjęło projekt te-
gorocznego budżetu 
Związku. Określają go 
dwie liczby: 12 mln 456 
tys.721 zł dochodów 
oraz 12 mln 363 tys. 
610 zł wydatków.

Podobnie jak w poprzednich 
latach, działalność Związku 
będzie skupiona na zadaniach 
z zakresu gospodarki odpa-
dami komunalnymi, w tym – 
na osiągnięciu wymaganych 
przepisami poziomów zago-
spodarowania tych odpadów.
Założono, że w 2017 r. ZGZM 
z tytułu opłaty za gospoda-
rowanie odpadami osiągnie 
dochód w wysokości 10 mln 
836 tys. 832 zł, zaś wpływy 

z dodatkowych usług (m.in. 
dzierżawy pojemników, od-
bioru gruzu i odpadów zie-
lonych) wyniosą 421 tys. zł. 
Uzyskane tą drogą pieniądze 
Związek przeznaczy m.in. na 

transport i zagospodarowanie 
odpadów oraz administrowa-
nie Centralnym PSZOK (ponad 
7 mln 900 tys. zł), bieżącą ob-
sługę systemu (transport po-
jemników, przeniesienie kost-

ki brukowej, druk książeczek 
opłat, opłatę marszałkowską, 
wypompowywanie odcieków, 
mycie pojemników, zbadanie 
morfologii odpadów, budowę 
podziemnych i naziemnych 
Punktów oraz na edukację.
Podczas dyskusji członkowie 
Zgromadzenia zastanawia-
li się nad kwestią odpowie-
dzialności mieszkańców za 
wyrzucane odpady. Zwróco-
no uwagę na częste przypad-
ki zaśmiecania Osiedlowych 
PSZOK i pytano o działania 
policji w takich sytuacjach. 
Zdaniem samorządowców, 
sposób segregowania odpa-
dów przez mieszkańców po-
winien być jeszcze ściślej kon-
trolowany.  

(mb)

 Ważne!
Przypominamy, że opłatę za gospodarowanie odpadami ko-
munalnymi – 35 lub 17,50 zł – należy uiścić do 15 dnia każ-
dego miesiąca. Terminowa wpłata uchroni mieszkańców od 
postępowań podatkowych, a w konsekwencji od egzekucji 
administracyjnej prowadzonej z mocy ustawy przez urzędy 
skarbowe. 

Tu też wyrzucisz

Wydatki i dochody 

Tesso postawiło już 27 
kontenerów na odzież. 

Co prawda, w naszych 
gminach szkła nie dzieli-
my na białe i kolorowe, 
ale na takim wybiegu 
butelki mogły się wystroić 
w swoje barwy.
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Tesso jest kolejną 
firmą, która uzy-
skała zgodę na 
prowadzenie 
zbiórki odzieży 
używanej na 
naszym terenie. 
Pierwsze pojemniki 
pojawiły się przy 
Osiedlowych 
PSZOK-ach na 
początku tego roku. 
Umowa z firmą 
obowiązuje do 
końca 2018 r.  (mb)

Wystarczyły: dobry pomysł, nazwa i wykonanie.

Najpiękniejsze kąciki
Trzebnice zwycięzcą! 
To właśnie 
w tamtejszej Szkole 
Podstawowej powstał 
najpiękniejszy kącik 
odpadowy, którego 
walory edukacyjne też 
trudno przecenić. 

Rodzaje odpadów, wojna 
z reklamówkami, ozdoby 
z niepotrzebnych rzeczy, 
a nawet cały regalik, prezentu-
jący czas rozkładu kilkudzie-
sięciu  przedmiotów – przy 
trzebnickim kąciku można by 
spędzić długie chwile..  
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Postać w holu 
szkoły w Wysokiej, 
przypominająca 
o mądrym rozdzie-
laniu opakowań, 
urzekła komisję 
konkursową.

Jedną z przyjętych uchwał była prognoza 
finansowa ZGZM na najbliższe 16 lat. 

Na zdjęciu poniżej laureaci 
I nagrody w siedzibie 

ZGZM, z przewodniczącym 
Emilianem Stańczyszynem.
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–  Zaprosiłam do prac 
w zespole naszych radnych, 
pana starostę, przedsta-
wicieli dyrektorów szkół, 
pracowników urzędu gmi-
ny z panią burmistrz Rena-
tą Dembek. Pracowaliśmy 
przez te miesiące bardzo in-
tensywnie, analizując wszel-
kie możliwości i potencjał, 
jaki posiadamy w naszych 
szkołach. Podstawowym za-
łożeniem prac zespołu było 
przygotowanie placówek 
szkolnych do nowych przepi-
sów prawa w ten sposób, by 
jak najlepiej zabezpieczyć in-
teres uczniów, rodziców oraz 
nauczycieli, a zmiany, które 
musimy przeprowadzić, bo 
tak zdecydował rząd, nie po-
psuły naszego bardzo dobrze 
funkcjonującego dotychczas 
systemu – mówi nam Mario-
la Kośmider, przewodniczą-
ca zespołu do spraw reformy 
oświaty.

Jak wygląda ów polko-
wicki model oświaty?

– Przez najbliższe dwa 
tygodnie będą odbywały się 
we wszystkich szkołach spo-
tkania informacyjne z rodzi-
cami i pracownikami oświaty 

na temat modelu polkowic-
kiego, na które serdecznie 
zapraszam. W Polkowicach 
zachowamy i  utrzymamy 
wszystkie budynki szkolne. 
Najważniejsze zmiany do-
tyczą wygaszanych gimna-
zjów. Proponujemy model, 
który zapewni bardzo do-
bry komfort nauki uczniom 
oraz bezpieczeństwo i sta-
bilizację zawodową nauczy-
cieli i pracowników niepe-
dagogicznych. Gimnazjum 
Nr 1 zostanie włączone do 
Szkoły Podstawowej nr 3, 
która będzie w swej struktu-
rze posiadała przez kolejne 
dwa lata oddziały gimnazjal-
ne, a Gimnazjum Nr 2 zosta-
nie przekształcone w Szkołę 
Podstawową Nr 4, w której 
też będą znajdowały się wy-
gaszane oddziały gimnazjal-
ne. W ten sposób na wszyst-
kich największych osiedlach 
miasta będą funkcjonowały 
świetnie wyposażone szko-
ły podstawowe. Uczniowie 
wygaszanych gimnazjów do 
ostatniego dnia ich funkcjo-
nowania będą mieli zapew-
niony należyty komfort na-
uczania i startu do dalszej 

edukacji w tych samych bu-
dynkach przy udziale tych 
samych nauczycieli.

W celu wykorzystania 
ogromnego potencjału, jaki 
posiadają obecne gimnazja, 
w postaci doskonałych pra-
cowni, laboratoriów i bardzo 
dobrej kadry pedagogicznej, 
od 1 września 2017 r. w tych 
budynkach podejmą też na-
ukę uczniowie klas siódmych 
wszystkich szkół podstawo-
wych z terenu naszej gminy. 
Dyrektorzy szkół już podję-
li działania, aby nowa pod-
stawa programowa, z któ-
rą przyjdzie się zmierzyć 
uczniom i nauczycielom, nie 
była zaskoczeniem w nad-
chodzącym roku szkolnym. 
Etap przejściowy, który za-
kłada nowe prawo oświato-
we, daje takie możliwości 
i takie prawo, aby należycie 
wykorzystać cały potencjał, 
jaki jest w oświacie, i my 
w Polkowicach nie omiesz-
kamy tego zrobić – mówi 
przewodnicząca zespołu Ma-
riola Kośmider

Z m i a n o m  w   p r a w i e 
oświatowym i ich wpływie na 
pracę szkół na terenie gminy 

Polkowice w okresie przej-
ściowym poświęcone było 
spotkanie członków zespołu 
oraz dyrektorów wszystkich 
polkowickich szkół z eks-
pertem prawa oświatowego 
Leszkiem Zaleśnym z Cen-
trum Doskonalenia Nauczy-
cieli. – Wciąż nie mamy ak-
tów wykonawczych do ustaw. 
Miesiąc czasu od momentu 
podpisania ustaw przez pre-
zydenta do przegłosowania 
stosownych uchwał w gmi-
nach to bardzo krótko. W ta-
kim pospiechu nie pracuje 
się dobrze. Samorządy sto-
ją przed ogromnym wyzwa-
niem organizacyjnym i fi-
nansowym. W Polkowicach 
udało się wypracować, mimo 
tak ogromnej presji czaso-
wej, efektywny model. To 
duże osiągnięcie. Model ten 
jest bardzo dobry. Zapewnia 
stabilizację funkcjonowania 
oświaty i maksymalne wy-
korzystanie ogromnego po-
tencjału polkowickich placó-
wek oświatowych. Myślę, że 
może stanowić wzór dla po-
dobnej wielkości samorzą-
dów w Polsce – mówi Leszek 
Zaleśny.

– Dla samorządu wdro-
żenie nowego prawa oświa-
towego jest zadaniem prio-
rytetowym. Reformowanie 
oświaty to zabieg na żywym 
organizmie, nie znam oso-
by w gminie, która nie była-
by związana z oświatą. Do 
szkół chodzą dzieci i wnuki, 
w szkołach pracują rodziny, 
sąsiedzi. To grupa ponad 
2500 uczniów szkół podsta-
wowych i gimnazjów, 380 
nauczycieli, 180 pracowni-
ków niepedagogicznych. To 
duża grupa osób. Zrobimy 
wszystko, by każda z nich 
czuła się w nowym systemie 
jak najlepiej. Nie dopuścimy 
do tego, żeby ogólnopolski 
chaos w tym obszarze do-
tknął mieszkańców naszej 
gminy. Zakładamy, że refor-
ma będzie wymagała zmian 
w budżecie gminy, jesteśmy 
na to gotowi. Funkcjonujemy 
w zmiennej rzeczywistości 
pełnej wielu niewiadomych. 
Mimo tego jestem przekona-
na, że przeprowadzimy po-
lkowicką oświatę przez ten 
burzliwy czas bezpiecznie 
– kończy Mariola Kośmider.

Konrad Kaptur

Gimnazjum Nr 1 zostanie włączone do Szkoły Podstawowej nr 3, która będzie w swej strukturze posiadała przez kolejne  
dwa lata oddziały gimnazjalne, a Gimnazjum Nr 2 zostanie przekształcone w Szkołę Podstawową Nr 4, w której też będą 
znajdowały się wygaszane oddziały gimnazjalne.

Stabilny model oświaty  
w zmiennej rzeczywistości
Dziesięć dni 
temu  prezydent 
Andrzej Duda 
podpisał ustawy 
wprowadzające nowe 
prawo oświatowe. 
Zapowiadana, 
kontrowersyjna 
reforma stała się 
rzeczywistością. 
Jednak w Polkowicach 
nie czekano 
bezczynnie na podpis 
prezydenta i już we 
wrześniu ubiegłego 
roku burmistrz 
Wiesław Wabik wraz 
z przewodniczącym 
Rady Miejskiej 
Emilianem 
Stańczyszynem 
powołali 
specjalny zespół 
przygotowujący 
gminę do zmian 
w sieci polkowickich 
szkół. 

46 319 złotych i 28,5 li-
tra krwi to wynik 25. fi-
nału Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. 
Zebraliśmy o 10 tysięcy 
złotych więcej niż przed 
rokiem. 

W tym roku WOŚP gra-
ła na rzecz ratowania życia 
i zdrowia dzieci na oddzia-
łach ogólnopediatrycznych 
oraz dla zapewnienia godnej 
opieki medycznej seniorom. 
Zebrane pieniądze pozwolą 
na zakup specjalistycznego 
sprzętu oraz wesprą placów-
ki ratujące życie. Podczas fi-
nału w mieście zorganizowa-
no wiele interesujących wy-
darzeń, a z puszkami kwe-
stowało aż 91 wolontariuszy 
– najwięcej od lat.

– Zbieram pieniądze dla 
orkiestry po raz pierwszy. 
Na pewno nie żałuję, bo to 
bardzo fajne i wartościo-
we doświadczenie – mówił 
nam Bartek, jeden z wolon-
tariuszy. Imprezy w ramach 
WOŚP rozpoczął turniej sza-
chowy. W Klubokawiarni 

„Magiel” odbyły się warsz-
taty herbaciane, a w sklepie 
„Bio Stories” – warsztaty 
zdrowego żywienia. Z ko-
lei w galerii Polkowickiego 

Centrum Animacji zorgani-
zowano kiermasz prac wy-
konanych na zajęciach pla-

stycznych. W międzyczasie 
w Szkole Podstawowej nr 3 
można było oddać krew, zba-

dać poziom cukru we krwi, 
a także zmierzyć ciśnienie. 
W godzinach popołudnio-
wych większość imprez prze-
niosło się do kina, gdzie od-
były się pokazy tańca oraz 
koncert hip-hopowy. W tym 
roku zagrał dla nas zespół 
Mie ns o.  Rów no c z e ś n ie 
w hali sportowej przy Szkole 
Podstawowej nr 2 koszykarki 
rozgrywały mecz z AZS AJP 
Gorzów Wlkp. W  trakcie 
tego pojedynku licytowano 
złoty medal mistrzostw Pol-
ski Valeriyi Musiny, który 
koszykarka przekazała na 
rzecz WOŚP. Ostatecznie 
złoty krążek „Lery” zasilił 
orkiestrowe konto o kolejny 
1000 zł. Zwieńczeniem tego-
rocznego finału było trady-
cyjne „Światełko do nieba”.

Konrad Kaptur

Zebrane pieniądze pozwolą na zakup specjalistycznego sprzętu oraz wesprą placówki ratujące życie.

WOŚP zagrała w Polkowicach na rekord
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WOŚP wspierały także bardzo małe dzieci.
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Hala sportowa przy SP 2, 
ta sama, w której swoje me-
cze rozgrywają koszykarki 
CCC Polkowice, została wy-
pełniona po brzegi. Na try-
bunach górnicy w galowych 
strojach, czas oczekiwania 
na prezydenta umilała or-
kiestra. Publiczność wypo-
sażona była we fl agi PiS oraz 
państwowe.

Gdy na sali pojawił się 
Andrzej Duda w towarzy-
stwie burmistrza Polkowic 
Wiesława Wabika oraz sta-
rosty polkowickiego Marka 
Tramsia i innych samorzą-
dowców z naszego regio-
nu, zebrani przywitali go 
oklaskami na stojąco, a po-
tem skandowali: „Andrzej 
Duda!”. Orkiestra odegra-
ła hymn państwowy. Zrobi-
ło się podniośle i patetycz-
nie. Jako pierwszy głos za-
brał starosta Marek Tramś. 
Mówił o  historii powiatu 
polkowickiego. Podkreślił, 
że działa w nim wiele firm, 

Andrzej Duda: – Długo rozmawiałem z prezesem KGHM, będę rozmawiał z premier i wicepremierem Morawieckim i liczę, że stopniowo będzie możliwe ulżenie KGHM. To nie nastąpi od razu. Wpływ z tego podatku to istotny wpływ do budżetu. KGHM zostanie odciążony.

Polkowiczanie gościli prezydenta
Prezydent RP do 
Polkowic przyjechał 
20 stycznia po tym, 
jak uczestniczył 
w ofi cjalnym 
otwarciu linii 
produkcyjnej i pieca 
zawiesinowego 
w Hucie Miedzi 
Głogów, 
najnowocześniejszej 
tego typu instalacji 
na świecie.

Polkowiczanie gotowi do 
wspólnych zdjęć 
z prezydentem.

Burmistrz Polkowic Wiesław Wabik podarował 
prezydentowi między innymi grafikę przedsta-

wiającą historyczne Polkowice.

Czas oczekiwania na prezydenta umilała 
orkiestra górnicza.
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Andrzej Duda: – Długo rozmawiałem z prezesem KGHM, będę rozmawiał z premier i wicepremierem Morawieckim i liczę, że stopniowo będzie możliwe ulżenie KGHM. To nie nastąpi od razu. Wpływ z tego podatku to istotny wpływ do budżetu. KGHM zostanie odciążony.

Polkowiczanie gościli prezydenta

a codziennie do pracy w Po-
lkowicach przyjeżdża ponad 
16 tysięcy ludzi. Burmistrz 
Wiesław Wabik zaznaczył, 
że okoliczności wizyty pre-
zydenta są wyjątkowe, bo 
odbywają się w święto patro-
na Polkowic św. Sebastiana, 
a poza tym rok 2017 to dla 
Polkowic rok jubileuszowy, 
ponieważ obchodzimy 50. 
rocznicę ponownego nada-
nia praw miejskich. Bur-
mistrz mówił też o tym, że 
zarówno prezydent, jak i on 

zostali wybrani w wyborach 
powszechnych do jednooso-
bowego pełnienia służby na 
rzecz obywateli. Podkreślił 
niezwykłą wagę tej misji i za-
znaczył, że w imieniu miesz-
kańców gminy Polkowice 
trzyma kciuki za powodze-
nie prezydenckiej misji.

Andrzej Duda podzięko-
wał za ciepłe przywitanie. – 
Poświęciliście swój czas, by 
spotkać się ze mną. Dzięku-
ję za to. Przypomniał swo-
ją pierwszą wizytę w Polko-
wicach, której okoliczności 
były tragiczne. Zaznaczył, 
że wciąż łączy się w  bólu 
z rodzinami górników, któ-
rzy zginęli w tragedii w ZG 
Rudna.

– Dzięki tutejszym gór-
nikom Polska mogła wynieść 
się na niepodległość – mó-
wił prezydent. Opowiadał 
też o tym, co zrobił rząd PiS.

– Program 500+ pod-
niósł standard życia wielu 
Polaków. Znaczące zwięk-

szenie płacy minimalnej 
także wpłynęło na poprawę 
losu Polaków. Wszystko, co 
wraz z rządem robimy, służy 
temu, by Polakom żyło się le-
piej – podkreślał.

Odniósł się do niespeł-
nionej obietnicy wyborczej 
PiS – zniesienia podatku od 
niektórych kopalni.

– Długo rozmawiałem 
z  prezesem KGHM, będę 
rozmawiał z premier i wice-
premierem Morawieckim 
i liczę, że stopniowo będzie 
możliwe ulżenie KGHM. To 
nie nastąpi od razu. Wpływ 
z  tego podatku to istotny 
wpływ do budżetu. KGHM 
zostanie odciążony – mówił 
Duda.

Po zakończeniu przemó-
wienia Andrzej Duda przyj-
mował kwiaty, prezenty, ro-
bił sobie zdjęcia z uczestni-
kami spotkania.

Przed salą gimnastycz-
ną skromna grupa sympaty-
ków Komitetu Obrony De-
mokracji skandowała hasła 
przeciwne PiS. Naprzeciwko 
nich skandowali zwolennicy 
prezydenta.

Konrad Kaptur

Polkowiczanie na stojąco 
słuchali słów prezydenta 
Andrzej Dudy.

Był też czas  
na wpis do 
Pamiątkowej 
Księgi. 

Zainteresowa-
nych krótką 
rozmową 
z prezydentem 
było wielu 
polkowiczan.
 

Selfie z klasą mundurową Zespołu Szkół. 
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 CHOCIANÓW

 KOMUNIKAT DLA MIESZKAŃCÓW POWIATU 

Ciekawe zajęcia wyjazdowe, warsztaty 
plastyczne, kulinarne, zabawy sportowe, 
taneczne, gry terenowe i wiele innych atrakcji 
zaplanował Chocianowski Ośrodek Kultury 
dla dzieci z terenu miasta i gminy Chocianów. 
Podczas ferii na pewno nie będziesz się nudził.
Przyjdź i baw się razem z nami.

1 tydzień: 
13-17.02.2017 
„Odjazdowe
Ferie Zimowe” 

W programie wycieczki 
tematyczne, m.in. wyprawa 
odkrywców „Sekrety Wod-
nego Młyna”, doświadczanie 
świata w Regionalnym Cen-
trum Edukacji Ekologicznej 
w Dziewinie, spektakl „Do-

brze, że jesteś”, lodowisko, 
marcepanowe ozdoby i olim-
piada kulinarna w Lipianach 
oraz świat podwodnych ta-
jemnic – zwiedzanie Hydro-
polis we Wrocławiu. 

/oferta odpłatna, zaadre-
sowana do dzieci od 7 do 13 
roku życia, liczba miejsc ogra-
niczona/

2 tydzień: 
20-24.02.2017
 „Karnawałowe
 Party” 

W  p r o g r a m i e  m . i n . 
warsztaty artystyczne, spor-
towe, terenowe, ZUMBA 
KIDS, BAL KARNAWAŁO-
WY z Panem Johnem, spo-
tkanie z Bractwem Rycer-
skim. 

/wstęp nieodpłatny, za-
adresowany do dzieci w wieku 
od 5 roku życia, liczba miejsc 
ograniczona/.

Serdecznie zapraszamy 
dzieci i młodzież z terenu 
miasta i gminy Chocianów. 
Zapisy od 2 do 9 lutego 2017 
roku. Szczegóły na www.
chok.pl 

Urząd Skarbowy uruchamia 
dodatkowe punkty w gminach.

Łatwiej 
z e-deklaracją
Raz w miesiącu w pięciu urzędach pracownicy 
skarbówki pomogą przy złożeniu PIT-ów.
Elektronicznych.

Dodatkowe punkty Urzędu Skarbowego mają ułatwić miesz-
kańcom powiatu polkowickiego złożenie rocznych zeznań 
podatkowych w formie elektronicznej. Pracownicy skarbów-
ki pomogą wypełnić PIT i pokażą, jak wysłać go za pomocą 
specjalnej platformy internetowej.
Zainteresowani powinni wziąć ze sobą dowód osobisty, do-
kument potwierdzający dochody uzyskane w 2016 r., znać 
kwotę przychodu z zeznania za 2015 r.,  a także – jeśli chcą 
skorzystać z ulg podatkowych - kwotę przysługujących im 
odliczeń.
Poniżej podajemy terminy, w których punkty będą czynne:

Urząd Miasta i Gminy Chocianów (pok. 16)
27.02.2017  – w godz. 8.00 - 11.00
24.02.2017  – w godz. 12.00 - 15.00
29.03.2017  – w godz. 8.00 – 11.00
24.04.2017 – w godz. 12.00 -15.00

Urząd Gminy Gaworzyce
26.01.2017  – w godz. 11.30 - 14.30
27.02.2017  – w godz. 8.00 - 11.00
30.03.2017  – w godz. 11.30 - 14.30
24.04.2017  – w godz. 8.00 - 11.00

Urząd Gminy Grębocice (pok. 13)
30.01.2017  – w godz. 12.00 – 15.00
28.02.2017  – w godz. 8.00 – 11.00
31.03.2017  – w godz. 8.00 - 11.00
27.04.2017  – w godz. 12.00 – 15.00

Urząd Miejski Przemków
27.01.2017 – w godz. 12.00 – 15.00
24.02.2017  – w godz. 8.00 – 11.00
29.03.2017  – w godz. 12.00 – 15.00
24.04.2017  – w godz. 8.00 – 11.00

Urząd Gminy Radwanice
26.01.2017  – w godz. 8.00 - 11.00
27.02.2017  – w godz. 11.30 – 14.30
30.03.2017  – w godz. 8.00 – 11.00
24.04.2017  – w godz. 11.30 – 14.30

PIT można wysłać drogą elektroniczną również w siedzibie 
Urzędu Skarbowego w Polkowicach. Specjalne stanowisko 
komputerowe utworzono w pokoju nr 110, jest czynne w go-
dzinach pracy urzędu. 

(mb)

 Czas pomyśleć o feriach�
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Ponad 100 młodych 
bezrobotnych 
kobiet z powiatu 
głogowskiego, 
lubińskiego 
i polkowickiego 
może otrzymać 
zatrudnienie. 

W ramach projektu pn. 
„Kierunek Praca” przed-
siębiorcy mogą liczyć na 
dofinansowanie kosztów 
zatrudnienia stażystów, 
ich przeszkolenia, a nawet 
kosztów egzaminów zawo-
dowych. Pod warunkiem, 
że przyjmą do pracy mło-
de, bezrobotne i nieuczące 
się kobiety w wieku 15-29 
lat. Same uczestniczki na-
tomiast nie będą ponosiły 
żadnych opłat związanych 
z udziałem w projekcie. To 
one zostaną beneficjent-

kami – z  dofinansowa-
niem w wysokości 13,5 tys. 
zł na osobę. Dodajmy, że 
w pierwszej kolejności na 
taką formę aktywizacji za-
wodowej mogą liczyć panie 
niezarejestrowane w urzę-
dach pracy oraz niepełno-
sprawne.

Głogowskie Biuro Pro-
jektu „Kierunek Praca” 
rozpoczęło rekrutację do 
pierwszej edycji projektu, 
w siedzibie biura przy ul. 3 
Maja 1 (II piętro hotelu Qu-
bus).  (mb)

Przestrzeń nie tylko dla biznesu

Otoczony dwunastohektarowym 
zabytkowym parkiem, łączy w sobie 

historyczny urok z nowoczesnymi 
udogodnieniami. To doskonała 

przystań dla szukających wypoczynku 
podróżników oraz ludzi biznesu.

Pałac Morawa Oferujemy:
- kameralną atmosferę

-  wspaniałą pałacową kuchnię 
z potrawami regionalnymi

-  organizację imprez 
okolicznościowych,

firmowych, szkoleń, zielonych 
szkół, młodzieżowych spotkań 

polsko-niemieckich
-  do dyspozycji gości bibliotekę

- salę konferencyjną
- 50 miejsc noclegowych

- staw wędkarski
- jazdę konną

Rezerwacje
Tel. 607 512 722, 74 854 97 30

e-mail: info@palacmorawa.pl
www.palacmorawa.pl

Pałac Morawa mieści się 4 km
 na wschód od Strzegomia

Europejskie fundusze wspierają bezrobotnych
i przedsiębiorców.

Nabór ruszył
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Dom
do wynajęcia

4 km 
od Polkowic
DLA FIRM! DOSKONAŁA 
OFERTA DLA OSÓB 
PRACUJĄCYCH PRZY 
BUDOWIE TRASY S3!

Dom wolnostojący, 
11 miejsc noclegowych. 
Parter: 2 pokoje: 
50 m2 i 15 m2, kuchnia 
i łazienka. Piętro: 
3 pokoje: 50 m2 
(kominek), 15m2 i 10m2, 
duża kuchnia i łazienka. 
Pokoje są umeblowane, 
kuchnia wyposażona 
w sprzęt AGD. 
Do dyspozycji ogród 
i duży parking. 
5000 zł - całkowity 
koszt wynajęcia domu,
kwota zawiera opłaty 
za media. Kaucja 
zwrotna. Lokalizacja; 
SOBIN, 4 km
od Polkowic.

Informacje 
pod numerem 
telefonu

663 926 450
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Ofertę kieruje również do mieszkańców os. Młodych. Stałą w niej pozycję stanowią zawody 
strzeleckie . – Być może ruszą już pod koniec lutego – zapowiedział Artur Kikut. Są to bardziej 
spotkania strzeleckie, ponieważ nie odbywają się w formule turnieju, a i limitu strzałów nie 
ma. Rada pomyślała też o zorganizowaniu Dnia Dziecka, imprezy na koniec wakacji, a także 
o wyjeździe na przedstawienie teatralne. Większość imprez planuje razem z radą os. Polanka.

Z kalendarium polkowickich rad osiedlowych.

Plany już gotowe

– Po prawie trzech latach 
działalności rady „okrzepły” 
i zdobyły duże doświadcze-
nie, co skutkuje wychodze-
niem z coraz szerszą ofertą 
kierowaną do swoich miesz-
kańców – powiedział nam 
dyrektor biura Rady Miej-
skiej Tomasz Sawicki.

Jak usłyszeliśmy, w ubie-
głym roku osiedlowym ra-
dom udało się zrealizować 
87% zaplanowanych wydat-
ków. Z ich ofert skorzysta-
ło co najmniej kilka tysię-
cy mieszkańców w różnym 
wieku.

– Dzięki tym środkom 
realizowany był, i będzie na-

dal, wolontariat, który po-
wstał dzięki zaangażowaniu 
rad – przypomniała wice-
przewodnicząca rady miej-
skiej Mariola Kośmider.

Dodajmy, że w 2016 r. 
mieszkańcy – za pośrednic-
twem samorządów na swo-
ich osiedlach – włączyli się 
również mocno w projekt Po-
lkowickiego Budżetu Oby-
watelskiego. Do PBO złożo-
no 17 projektów i dziesięć 
z nich będzie wykonanych. 
To doposażenie lub budo-
wa nowych siłowni na ul.  
3 Maja, Hubala, Wierzbowej, 
Chocianowskiej i na Staszi-
ca (street workout park); to 

place zabaw dla dzieci na os. 
Dąbrowskiego, Krupińskie-
go i Sienkiewicza, a także 
„zielone podwórko” na Sta-

rym Mieście oraz oświetle-
nie parkingu i chodnika przy 
ul. Ociosowej. Inwestycje 
zrealizuje gmina, tymcza-

sem rady zajmą się organi-
zacją przedsięwzięć, które 
zaplanowały na ten rok. Jed-
ną z powtarzających się pro-

pozycji są różnego rodzaju 
warsztaty, o inne oferty za-
pytaliśmy przewodniczących 
rad osiedlowych.

W tegorocznym budżecie Polkowic 
przeznaczono blisko 2 mln zł na działalność 
tzw. jednostek pomocniczych gminy. Sołectwa 
i rady osiedlowe złożyły już w ratuszu plany 
pracy i czekają na ich zatwierdzenie przez 
stosowną uchwałę. Znowu będzie się działo…
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Strzelanie, bowling i jazda na łyżwach z instruktorem – to 
część sportowa planów rady osiedla. – Staramy się zmieniać 
ofertę, ale te imprezy, które cieszyły się dużym zaintereso-
waniem, np. zwiedzanie Karpacza i okolic, powtórzymy – po-
wiedziała nam Agnieszka Gruszczyńska. Rada chciałaby też 
zabrać swoich mieszkańców do fabryki bombek w Wolsztynie 
i przy okazji zwiedzić muzeum parowozów. W planach są rów-
nież wyjazdy na przedstawienia kabaretowe. Pewną pozycją 
w programie jest piknik osiedlowy oraz mniejsze imprezy re-
kreacyjne.

– Działamy cały czas, nie czekając na budżet – zapewnia Gra-
żyna Sulikowska dodając, że praca rady to także „sprawy tech-
niczne”, związane z przyziemnymi problemami jak odśnieżenie 
ulic czy koszty dzierżawy gruntów. Sztandarową imprezą na 
osiedlu (wcześniej organizowaną przez sześć lat społecznie) są 
imprezy plenerowe, więc w tym roku na pewno też się odbędą. 
Z radą Polkowic Dolnych Polanka myśli o ofercie dla najmłod-
szych mieszkańców.

OS. POLKOWICE DOLNE  OS. HUBALA

OS. KRUPIŃSKIEGO

OS. GWARKÓW 

OS. STASZICA

OS. STARE MIASTO

OS. SIENKIEWICZA

OS. POLANKA

–  Chcielibyśmy wprowadzić cykliczne zajęcia teatralne dla 
dzieci z Bartkiem Kamińskim – powiedział Mirosław Siemasz-
ko. Ważnym punktem w tegorocznym planie są również piesze 
i rowerowe wycieczki krajoznawcze. – Wejście na Śnieżkę i z 
powrotem, zwiedzenie Doliny Pałaców Kotliny Jeleniogórskiej 
i dalej. Dotrzeć do miejsc, do których rowerem jednego dnia 
trudno byłoby dojechać, ale korzystając z transportu sprzętu 
już tak. 

Mieszkańcy cenią sobie indywidualne podejście do nauki pły-
wania i takie cykliczne zajęcia na pewno znajdą się w ofercie 
na ten rok. Budżet 53 tys. zł rada chce przeznaczyć także na 
„sprawdzone” przedsięwzięcia. – Sportowy festyn na Dzień 
Dziecka, wyjazd do teatru, wycieczka do ExploraParku w Wał-
brzychu, badania profilaktyczne – wymieniła Sabina Trzebia-
towska. 

Zakładany budżet to 103 tys. 
zł. Rada stawia na sport. – 
Kontynuujemy zajęcia pływa-
nia z klubem „Płetval”, z któ-
rych korzystało bardzo dużo 
dzieci, a także kolarstwo, czyli 
rajdy rowerowe z piknikiem, 
przy współpracy z MKS-em 
– powiedział nam Janusz Bia-
łocki. – Będziemy też zwie-
dzać Dolny Śląsk. Początkowo 
do wycieczek mieszkańcy 
podchodzili „nieśmiało”, ale 
z czasem chętnych było coraz 
więcej i wiemy, że są zadowo-
leni z takiej formy spędzania 
wolnego czasu.

– Nowością w tym roku bę-
dzie ściślejsza współpraca 
z Ośrodkiem Pomocy Spo-
łecznej w zakresie aktywizacji 
osób starszych – powiedziała 
Grażyna Buda. – Chcielibyśmy, 
aby więcej naszych seniorów 
korzystało z propozycji Domu 
dziennego pobytu. Żeby się 
poznali, zintegrowali. 
Budżet 70 tys. zł wystarczy 
też na zwiedzenie Centrum 
Keplera w Zielonej Górze, 
warsztaty, piknik letni oraz an 
Spartakiadę w Dniu dziecka, 
której organizację rada w tym 
roku powierzy SP nr 2. 

OS. CENTRUM

OS. DĄBROWSKIEGO

(Oprac. mb)

– Największą popularnością wśród naszych mieszkańców cieszy się Piknik Osiedlowy, więc 
w tym roku na pewno też się odbędzie – stwierdził Stefan Roszak. – Chętnie skorzystamy też 
z ofert Polkowickiego Centrum Usług Zdrowotnych w zakresie profilaktyki zdrowotnej, ale chce-
my też pojechać na wystawę kwiatów do Książa, do Zielonej Góry i może do Bolkowa.
Budżet rady to 125 tys. zł.

Rada rezygnuje z zajęć, na których frekwencja nie była zbyt duża, m.in. z kursów tańca 
towarzyskiego, zawodów wędkarskich i strzelectwa (zainteresowani będą mogli jednak 
uczestniczyć w zajęciach organizowanych przez rady innych osiedli). Mieszkańcy wciąż 
będą mogli pracować nad swoją kondycją pod okiem Bartka Skwarskiego. – Chcemy skupić 
się na współpracy z organizacjami pozarządowymi, takimi jak Związek Inwalidów Narządów 
Ruchu, Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom czy Stowarzyszenie Charytatywne „Żyć Godnie”  
– powiedziała Zofia Szymaszczyk. – Wiele naszych rodzin nie jest zrzeszonych w tych orga-
nizacjach, ale przecież mogłyby uczestniczyć w ich przedsięwzięciach, być bardziej aktywni.
Budżet rady wynosi 309 tys. zł.

 Rada będzie dysponować 200 tys. zł i gros z tych pieniędzy przeznaczy na działania prozdro-
wotne, zwłaszcza na badania profilaktyczne, a także na wycieczki, które cieszą się coraz więk-
szym zainteresowaniem. – Planujemy wyjazd do sanktuarium w Krzeszowie, ale też wycieczkę 
do teatru, może uda się też zorganizować wyjazd do operetki – powiedział Andrzej Brzustowicz. 
Z oferty rady zniknęły rajdy rowerowe i nordic walking. – Mieszkańcy nauczyli się i teraz sami 
chodzą z kijkami – przyznał przewodniczący.

Siłownie pod chmurką, place zabaw i oświetlenie na jednej z ulic – to inwestycje, które zostaną na 
osiedlach zrealizowane w ramach Polkowickiego Budżetu Obywatelskiego. 
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